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Kallelse 
Ersättarna för kännedom 

Kommunfullmäktige 2024-01-24 
 

Tid för sammanträde måndagen den 5 februari 2024 kl. 18:30 

Lokal Balder, Valhall i Hultsfred 

Ledamöter som önskar delta digitalt ska 
meddela detta till kommunkansliet senast fyra 
timmar innan mötet. 

Möjlighet finns för allmänheten att följa 
sammanträdet direkt via 
youtube.com/hultsfredskommun 

Anders Andersson 
Ordförande Emma Karlsson 

Sekreterare 

Ärenden 

 Nummer Ärende  Diarienummer 

1 Upprop  

2 Val av protokolljusterare, digital 
justering den 12 februari senast kl 14 

 

3 Meddelanden 2024/3 

4 Allmänhetens frågestund 2024/5 

5 Nyväckta motioner  

6 Interpellationer och frågor  

7 Entlediganden  

8 Valärenden  

9 Fyllnadsval av ledamot i 
förbundsdirektionen 

2023/150 
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10 2023/150 

11 2023/150 

12 2023/150 

13 2023/150 

14 2023/211 

15 2024/6 

16 2023/215 

17 2024/18 

18 2024/23 

19 2024/9 

20 

Fyllnadsval av 1:e vice ordförande i 
trafiknämnden 

Fyllnadsval av 2:e vice ordförande i 
krisledningsnämnden 

Fyllnadsval av ledamot i styrelsen för 
Hultsfreds Kommunala Industri AB 

Fyllnadsval av ledamot i styrelsen för 
Invensys Property Company AB 

Information om ersättare i 
kommunfullmäktige 

Rapport från revisionen 

Avveckling av Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund 

Kommunalt förvärv av del av fastighet 
X

AB Hultsfred Bostäders 
fastighetsstrategi 2023–2026 

Mål och budget 2025 - ramar 

Information angående 
äldreomsorgsutbyggnaden 

2024/7 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

KS § 12/2024 Diarienummer 2023/215  

Avveckling av Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchefen i uppdrag att inför 
kommunfullmäktiges sammanträde komplettera handlingarna utifrån dagens 
diskussioner. 

Förslag 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 

1. Östra Smålands Kommunalteknikförbunds (ÖSK) verksamhet ska 
avvecklas genom likvidation, 
 

2. ÖSK ska vara avvecklat snarast, men senast 2025-12-31, 
 

3. ÖSK:s egna kapital, tillgångar, skulder och åtaganden senast per 
2025-12-31 ska återföras till förbundets medlemskommuner i 
enlighet med huvudprincipen i förbundsordningen, varvid respektive 
kommuns andel utskiftas enligt fördelningen av sista årets 
medlemsavgifter, 
 

4. vad som i övrigt föreskrivs om likvidation och avveckling i 
förbundsordningen jämväl ska tillämpas på denna likvidation,  
 

5. godkänna bifogat förslag till avvecklingsprocess, samt 
 

6. uppdra åt kommunstyrelsen att under likvidationsprocessen utreda 
om kommunerna lämpligen bör samverka i annan form än 
kommunalförbund inom områden som ingår i ÖSK:s verksamhet. 

Kommunstyrelsen beslutar att, under förutsättning att kommunfullmäktige 
fattar nödvändiga beslut enligt ovan 
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1. får kommunchefen i uppdrag att bibehålla eller upphöra med de 
samverkansfunktioner som kommunerna har direkt med varandra 
som beror på ÖSK 
 

2. får kommunchefen i uppdrag att förhandla fram förslag till 
samverkansformer för de delar inom ÖSK som anses lämpligt att 
fortsatt samverka om även efter kommunalförbundets likvidation. 

Jäv 
Folke Pleijert, KD deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Reservation 
Åke Bergh, M reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Hultsfreds kommun har framfört en fråga till Högsby kommun om hur man 
ser på att avveckla Östra Smålands Kommunalteknikförbund. 

Ärendebeskrivning 
Den 11 december 2023 höll Högsby och Hultsfreds kommuner ägardialog i 
frågan om avveckling. Ägardialogen blev då överens om att nästa steg i 
processen blir att kommunstyrelsernas ordförande väcker frågan i respektive 
kommunstyrelse för att sedan föra den vidare till respektive 
kommunfullmäktige för beslut. Båda parter har kommunfullmäktige i 
februari 2024. Ambitionen från parterna är att ärendet ska hanteras då. 

Hultsfreds del av förbundet har under en längre tid utgjorts av mer än 75%. 
Investeringsbudgeten som ÖSK påverkas av direkt eller indirekt, utifrån 
nuvarande organisationer år 2024, är i Hultsfred 96 miljoner och i Högsby 
36 miljoner. 2023 är det för Hultsfred 155,3 miljoner och för Högsby 43,6 
miljoner. 

Frågan har varit huruvida det är försvarbart med den administrativa 
överbyggnaden som det då innebär att ha ett eget förbund för något som 
tidigare tillhandahölls av kommunstyrelsen inom ramen för befintlig 
administration där. 

Hultsfred har också lagt in flera egna frågor i förbundet enbart på grund av 
att kompetensen som Hultsfred behöver finns i förbundet och inte i 
kommunens egen myndighetsgräns. Till exempel skolskjutssamordning, 
bredbandsfrågor, bostadsanpassning, markfrågor och 
samhällsbyggnadsledning. 
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Hultsfred utreder just nu organisationsförändringar som handlar om att 
koncentrera samhällsbyggnadsfrågorna åter hos kommunstyrelsen. Det är 
kommunstyrelsen som har det strategiska ansvaret för samhällsplaneringen 
av mark och vatten.  

Sammantaget gör Hultsfred bedömningen att förbundet har under lång tid 
tjänat kommunerna väl. Men för att kunna hålla kostnaderna nere och 
samtidigt klara hög utvecklingstakt så är ett förbund en för stor 
överbyggnad. 

Däremot anser Hultsfred att kommunerna behöver fortsätta samverka i det 
som är optimalt i enskilda frågor. I en likvideringsprocess bör det ingå att se 
över om kommunerna kan hitta effektivare samverkansfunktioner för vissa 
frågor som nu finns inom förbundet. Till exempel avtalssamverkan som inte 
kräver politisk överbyggnad eller utökad administration. Det kan finnas 
delar där båda kommunerna har att vinna på fortsatt samverkan.  

Kommuncheferna tillsammans med förbundschefen bör få i uppdrag att 
utreda detta i samband med likvidationen. Förbundschefen ska under 
direktionen ansvara för likvidationen. Kommuncheferna ska ansvara för att 
kommunerna tar emot förbundets verksamheter på det sätt som 
kommunerna var och en önskar. Det är således en process som måste ske 
synkront. 

Kommunerna behöver vara öppna för att vissa delar kan kommunerna under 
en övergångsperiod behöva hjälpa varandra med i annan form. Även om den 
ena eller andra kommunen inte har direkt vinning av det. 

Kommunerna vill fortsätta att samverka inom frågor som kan gynna båda 
kommunerna. Det finns ett antal goda samverkansexempel. Till exempel så 
sköter Högsby framgångsrikt sedan många år överförmynderiet åt Hultsfred. 
Hultsfred hanterar gemensamma kartsystem. Bedömningen är redan nu att 
vissa delar av ÖSK kommer kommunerna fortsätta samverka om. 

Baserat på ägardialogen så väcker ledamot i respektive kommunstyrelse 
frågan om avveckling av förbundet enligt 4 kapitlet 20 § kommunallagen. 
Lämpligen genom att kommunstyrelsens ordförande tecknar en sådan 
skriftlig begäran. 

Fullmäktige i respektive kommun beslutar att förbundet ska vara avvecklat 
genom likvidation senast 2025-12-31. 

Direktionen beslutar, med stöd av medlemskommunernas beslut, att 
förbundet ska träda i likvidation och att förbundet ska vara avvecklat senast 
per 2025-12-31. Det noteras att inget hindrar att förbundets verksamhet 
fortgår under tiden likvidationen pågår. 
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Direktionen, tillika förbundsstyrelsen, utgör likvidator och ansvarar för 
hanteringen av avvecklingen. Tillgångar, skulder och åtaganden hanteras 
enligt förbundsordningen, kompletterat med förtydliganden enligt 
fullmäktigebesluten om avveckling. Det noteras att förbundsordningens 
föreskrifter formellt inte omfattar den nu aktuella likvidationsanledningen 
och att det därför behöver fattas beslut som i punkten 4 i förslaget ovan.  

Årsredovisning för sista verksamhetsåret, upprättas, granskas av revisorerna 
och tillställs medlemskommunerna.  

Medlemskommunernas kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen 
och beslutar om ansvarsfrihet senast 2026-06-30.  

Direktionen upprättar slutredovisning, inklusive förvaltarberättelse och 
redovisningshandlingar. Direktionen ska även besluta om vilken av 
förbundets medlemskommuner som ska överta förbundets arkiv. 

Slutredovisningen delges medlemskommunerna varefter förbundet är 
upplöst. 

Ansökan görs hos Statistikmyndigheten SCB om avregistrering av 
förbundet. 

Yrkanden 
Åke Bergh, M yrkar att ärendet återremitteras till ett extra sammanträde 
med kommunstyrelsen, innan nästa kommunfullmäktige, och att inför det 
ska underlaget kompletteras.  

Lars Rosander, C föreslår att kommunchefen får i uppdrag att inför 
kommunfullmäktiges sammanträde komplettera handlingarna utifrån dagens 
diskussioner. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag eller enligt yrkandet om återremiss. Ordförande finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag om att avveckla 
ÖSK varpå Åke Bergh, M begär votering. 

Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag och nej-röst för bifall till 
yrkandet om återremiss. 
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Omröstningsresultat 
Med 9 ja-röster mot 2 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta att handlingarna ska 
kompletteras inför kommunfullmäktiges sammanträde utifrån dagens 
diskussioner, och finner att kommunstyrelsen beslutar så. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kommunstyrelsens ordförande 2023-12-18 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 3/2024 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Kommunchefen 
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Kommunalt förvärv av del av 
fastighet X 

Förslag 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna förslag till 
köpekontrakt för del av skogsfastigheten X. 

Ärendebeskrivning 
Hultsfreds kommun har förhandlat med säljaren och är överens om ett pris 
på 3 487 204 kronor för del av skogsfastigheten X. Skogsområdet är ca 5,4 
ha till ytan. Förslag till köpekontrakt har upprättats för del av fastigheten 
X. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse mark- och exploateringsingenjör 2023-11-01 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 9/2024 

Skickas till 
 Kommunfullmäktige 
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KS § 14/2024 Diarienummer 2024/23 

AB Hultsfred Bostäders 
fastighetsstrategi 2023–2026 

Förslag 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 

• godkänna ABHB:s fastighetsstrategi för perioden fram till 2026,
• de delar som berör köp och försäljning av fastigheterna Steglitsen

och Rödvingen, mellan kommunen och ABHB, så får
kommunstyrelsen i uppdrag att slutföra dessa affärer,

• tillföra 24 mnkr i villkorat aktieägartillskott till ABHB för att
möjliggöra nyproduktion av lägenheter i enlighet med
fastighetsstrategin och

• det just nu inte är aktuellt för kommunen att förvärva fastigheten
Hulingsryd 15:40

• fjärde punkten under rubriken Utvecklingsprojekt i
Fastighetsstrategin kompletteras med Järnforsen

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslaget så 
beslutar kommunstyrelsens arbetsutskott att ge samhällsbyggnadsgruppen i 
uppdrag att stödja ABHB i projektet att ta fram förslag på försköning och 
optimering av utemiljöerna vid ABHB:s bostäder så som beskrivs i 
fastighetsstrategin. 

Jäv 
Åke Nilsson, KD, Alexandra Svensson, S och Åke Bergh, M deltar inte i 
ärendets handläggning och beslut. 
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Sammanfattning 
ABHB har tagit fram en fastighetsstrategi för perioden framtill 2026. I den 
föreslås omstruktureringsåtgärder som syftar till att stärka bolagets 
ekonomiska ställning. Detta innefattar rivningar av fastigheter, markförvärv, 
fastighetsförsäljningar samt satsningar på nyproducerade bostäder. 
Kommunen behöver ta ställning till strategins innehåll och även besluta om 
förslag till medfinansiering i de delar som affärsmässigt kan anses vara 
motiverade. Avsikten för kommunens deltagande är att bolaget ska generera 
ett positivt kassaflöde genom åtgärderna. 

Ärendebeskrivning 
AB Hultsfreds Bostäder (ABHB) har tagit fram en fastighetsstrategi för 
perioden framtill 2026. I den föreslås omstruktureringsåtgärder som syftar 
till att stärka bolagets ekonomiska ställning. Detta innefattar rivningar av 
fastigheter, markförvärv, fastighetsförsäljningar samt satsningar på 
nyproducerade bostäder. Kommunen behöver ta ställning till strategins 
innehåll och även besluta om förslag till medfinansiering i de delar som 
affärsmässigt kan anses vara motiverade. 

Avsikten för kommunens deltagande är att bolaget ska generera ett positivt 
kassaflöde genom åtgärderna. 

Administrativa chefen har tagit fram kassaflödeskalkyler som visar på 
scenarion om hur nyproduktion kan bli lönsamt. Kalkylerna är speciellt 
känsliga för vissa parametrar såsom produktionskostnad, avkastningskrav, 
hyresnivå och räntekostnad. 

För att möjliggöra investeringarna vill kommunen som ensam ägare till 
bolaget lämna ett aktieägartillskott till bolaget. Klassificeringen av tillskottet 
som aktieägartillskott har kommunen grundat på följande 
ställningstaganden: 

• Kommunen är ensam aktieägare i bolaget.
• Tillskottet används inte för att täcka förluster i bolaget eller som

ersättning för utförda tjänster gentemot kommunen. Det ska
användas för att möjliggöra affärsmässighet i de nyinvesteringar
kommunen önskar att bolaget genomför.
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Yrkanden 
Tomas Lockström, Rosie Folkesson och Linda Träff Olvenius, samtliga S 
och Lennart Eklund, C yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Johan Svensson, M yrkar att fjärde punkten under rubriken 
Utvecklingsprojekt i Fastighetsstrategin kompletteras med Järnforsen. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt arbetsutskottets 
förslag med tilläggsyrkandet från Johan Svensson, M, och finner att 
kommunstyrelsen beslutar så. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse administrativ chef/kommunchef 2024-01-15 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 16/2024 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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